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Medlemsnr.: ___________________(nr. fra øverste linie bag på „Korte meddelelser“)

Bestilling af ETIKETTER Minimumsbestilling 100 stk.

NOBILIS KLIPPEGRØNT PVC

Blå dekorationsgrene Grøn ____________stk.

Blågrønne dekorationsgrene Hvid ____________stk.

Unge dekorationsgrene Rød ____________stk.

Ungdomsgrene Gul ____________stk.

Blå mellemgrene Blå ____________stk.

Blågrønne mellemgrene Orange ____________stk.

Grønne mellemgrene Lilla ____________stk.

Håndbuketter (storbundter) Rosa ____________stk. 

Specialsorteringer Rosa ____________stk.

NORMANNSGRAN KLIPPEGRØNT

Prima lang Rød ____________stk.

Prima kort Orange ____________stk.

Sekunda Lilla ____________stk.

Håndbuketter (storbundter) Rosa ____________stk.

Navn ______________________________________________________________________________

Adresse ______________________________________________________________________________

Postnr./by ______________________________________________________________________________

Telefon ______________________________________________________________________________

Fax ______________________________________________________________________________

Underskrift  ______________________________________________________________________________

22. juni møttes juletreprodusenter fra hele Europa i Stavan-
ger i regi av Christmas Tree Growers Counsil of Europe for 
å få et innblikk i den norske produksjonen og forskningsar-
beidet vi utfører. Konferansen varte tre dager til ende med 
emneforedrag om marked, økonomi, organisasjonsarbeid og 
forskningsresultater og en utferd den 23. juni der norske 
produksjoner ble vist frem, samt St. hans feiring hos Styre-
leder Terjer Hidle.

President i den Europeiske juletredyrkerforeningen, Franz Raith, 
stod for den offisielle åpningen av konferansen: ”Jeg har forhåpnin-
ger om at vi som Europeisk forbund kan skape større enighet. Men 
det er vanskelig for oss som juletreprodusenter å gjøre oss sterke i 
fellesskap, da vi i årevis har kjempet hver for oss. I disse tider hvor 

juletreprodusentene oppnår høy avsetning må vi benytte sjansen til 
å organisere oss slik at vi i framtiden ikke stjeler hverandres smør 
fra brødet”.

Etter en gjennomgang av den norske juletre- og pyntegrøntnæ-
ringen ble det satt fokus på framtidige markedsutsikter. Direktør 
Kaj Østergaard i Dansk Juletræsdyrkerforening presenterte de siste 
prognoser for framtidig utbud av juletrær som spår en mulig ”break 
even” i markedet allerede i 2013. Det store spørsmålet vi alle stiller 
oss er hvordan kan vi øke det totale konsumet av naturlige juletrær 
i Europa?

Deltakerne fikk en grundig presentasjon av de pågående norske 
forskningsprosjekter og hvilke resultater man foreløpig har kunnet 

NorgeEuropeiske juletreprodusenter på besøk i 
Norge

Av Steinar Haugse, Norsk Pyntegrønt
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få ut av disse. Dr. Inger Sundheim Fløistad viste at pluggplanter av 
fjelledelgran og nordmannsgran oppnår en bedr etablering og økt 
tilvekst ved planting i tidlig juli måned. Det er allikevel alt for tidlig 
i prosjektet til å konkludere med at det er økonomisk riktig å satse 
på juliplanting i framtiden. Dr. Arne Sæbø presenterte resultatene 
fra gjødslingsprosjektet og viste blant annet hvor stor forskjell det 
er mellom fjelledelgran og nordmannsgran i næringsopptak ved 
lave temperaturer. Venche Talgø presenterte sitt arbeid rundt de 
mest sentrale soppskadegjørere i juletreproduksjon. Særlig stor in-
teresse var det rundt soppen Kabatina som antas å gi symptomer 
på ”Røde nåler”. Kabatina har vist seg allerede innsmittet på frø-
stadiet, siden Venche har funnet soppen frøprøver fra Georgia. Dr. 
Harald Kvaalen gjorde rede arbeidet rundt somatisk embryogenese 
på fjelledelgran i Norge. Dette prosjektet ble startet opp allerede i 

1990, men siden 1997 har det ikke vært aktivitet på området siden 
laboratoriet hvor arbeidet foregikk ble mistet i en brann. Forskerne 
klarte på slutten å lage spiredyktige embryoer av god kvalitet men 
det mangler fortsatt mye kunnskap og teknikker for å kunne in-
dustrialisere prosessen. Det store proveniensforsøket med fjelledel-
gran ble presentert av undertegnede. Forskere fra Skog og landskap 
samlet inn frø fra områder i Nord-Amerika i 1994 og 1995. Dette 
prosjektet er i skrivende stund inne i avsluttende fase, og konklus-
jonene skal nå skrives.

23. juni ble deltakerne sendt på utferd til produsenter i Ryfylke. 
Været var strålende med 20varmegrader og sol og dette gjorde sitt 
til en fornøyelig dag. Dagens verter var Olav Ravnås i Bjørheims-
bygd og Mikal Hetland på Fister. Deltakerne fikk se produksjoner 
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i ulendt terreng noe som nok er ganske særnorsk og mange utlen-
dinger mente at vår form for ”ekstremproduksjon” av juletre var 
vanvittig. Etter besøkene gikk turen videre med Charterbåt til øya 
Hidle der det ble arrangert tradisjonell St. hans feiring med bål, 
levende musikk og god mat og drikke. Turen avsluttet med en tur i 
Charterbåt tilbake til stavanger hvor stemningen i båten etter hvert 
ble svært god.

Norsk Pyntegrønt takker CTGCE for oppdraget og sender herved 
stafettpinnen videre til Sveits, hvor det vil bli arrangert konferanse 
i 2010.




